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تلاش هدفمند برخی سلبریتی های مدعی 
دفاع از ارزش ها و رســانه های همسو با آنها در 
شبکه های اجتماعی برای ضربه زدن به برخی 
اســتارت آپ ها، این گمانه را مطرح کرده که 
افراد صاحــب نفوذ در دولت به بهانه انتشــار 
تصاویر کارکنان بی حجاب این استارت آپ ها 
که مدت ها قبــل در حســاب کاربری فردی 
پرسنل این شرکت ها منتشر شده، کارزارهای 
هدایت شــده ای را برای حذف شــرکت های 

رقیب در بخش خصوصی راه اندازی کردند.
به گزارش خبرآنلاین بهره برداری هدفمند 
از موضوع حجاب اجبــاری برای حذف رقیب 
تجاری در بخش خصوصی، جدیدترین پرده از 
حملات هماهنگ برخی سلبریتی های به ظاهر 
پایبند به ارزش ها است که بدون در نظر گرفتن 
اولویت کشور در سالی که از سوی رهبرانقلاب، 
مهار تورم و رشد تولید نامگذاری شده، برنامه 
ریزی برای حمله به شرکت های پرمخاطب را 
در دستور کار قرار دادند. در همین راستا طی 
هفته های گذشته ساختمان اداری دیجی کالا، 
پلتفرم خرده فروشــی آنلاین، به صورت موقت 
پلمب شــد. اگرچه علت این اتفاق را تصاویری 
منتشرشــده از کارکنان این استارت آپ بیان 
کردند که در آن کارمنــدان زن بعضا حجاب 
ندارند، اما این موضوع، بهمن ماه سال گذشته 
نیز برای دیجی  کالا دردسرســاز شــده بود و 
آنها با انتشار بیانیه ای اعلام کردند عکس های 
منتشرشده، در ســاختمان دیجی  کالا نبوده 
اســت. این بار اما روابط عمومی این برند خبر 

پلمب شدن ساختمان اداری را تایید کرد.
چه آنکــه خبرگزاری فارس هم در تحلیلی 
مبتنی بر تئوری توطئه، نوشت »برخی پلتفرم ها 
مثل دیجی کالا و طاقچه  اقدام به انتشار عکس 
کشف حجاب دســته جمعی کارکنانشان در 
محیــط کار کــرده و آن را در فضای مجازی 
منتشر کردند«. این خبرگزاری با مرتبط کردن 
موضوع حجاب اجباری با ناآرامی های سال قبل 
تــلاش کرد همزمانی پروپاگاندای رســانه ای 
همسو با فارس علیه این استارت آپ ها را نشانه 
ای از هماهنگی این رویدادها با اعتراضات بعد 

از جنبش مهسا امینی ارزیابی کند.
این درحالیست که دی جی کالا در ماه های 
گذشته هدف حمله تلویزیون اینترنشنال قرار 
گرفته بود و رســانه های فارسی زبان خارج از 
کشــور، مردم را به تحریم دی جی کالا دعوت 
کرده بودند. از ســوی دیگر رسانه های نزدیک 
به یک جریان خاص در دولت در حالی مدعی 
انتشار تصاویر بدون حجاب کارمندان استارت 
آپ ها در اکانت های رســمی شرکت ها هستند 
که اکانت های رسمی و شرکتی دی جی کالا و 
طاقچه، تصاویری بدون حجاب منتشر نکردند، 
بلکه ایــن تصاویر در اکانت شــبکه اجتماعی 

شخصی کارکنان آنها منتشر شده است.
موضوعی که به مرور و با انتشــار بیانیه ها 
و اطلاعیه های این پلتفرم هــا، رنگ می بازد و 
فرضیه تسویه حســاب برخی افراد از استارت 
آپ هــای پرمخاطب را به بهانه حجاب اجباری 
مطــرح می کند. پروژه ای تجــاری، که برخی 
رســانه ها به این بهانه، آن را برجســته سازی 
کردند تا نهادهای مســئول را به تعطیلی این 

استارت آپ ها تحریک کنند.
در همین راستا و علی رغم ادعای همزمانی 
انتشار تصاویر بدون حجاب کارمندان طاقچه و 
دی جی کالا، استارت آپ طاقچه در بیانیه ای 
اعلام کرده بود تصاویر منتشر شده، مربوط به 
اکانت یکی از کارمندانش متعلق به یک ماه و 
نیم پیش و عکس شــخصی کارمند دی جی 
کالا هم مربوط به ســه هفته پیش است و در 
گــزارش خبرگزاری فــارس، ادعای همزمانی 
هدفدار بین انتشــار این تصاویر به دلیلی برای 
همراهی این شرکت های خصوصی با حامیان 
خارجــی اعتراضات بعد از فوت مهســا امینی 

مطرح شده است.
این در شــرایطی است رســانه های ارزشی 
و سلبریتی های همســو با آنها که در روزهای 
گذشــته برای تعطیلی استارت آپ های بخش 
خصوصی ســنگ تمام گذاشتند و در برابر این 
سوال که در صورت انتشــار تصاویری از افراد 
بــی حجاب در مراکز دولتی یا وزارتخانه ها، آیا 
بالاترین مســئول در وزارتخانه مواخذه خواهد 

شد، منفعل شده و سکوت کردند.
چه آنکــه محمد رهبری فعال و تحلیل گر 
شبکه های اجتماعی در اکانت توئیتر خود، این 
ســوال را از طرفداران حجاب اجباری، مطرح 
کرده که »اگر در فروشــگاه اتکا )وابســته به 
وزارت دفاع( یا فروشــگاه شهروند )وابسته به 
شهرداری(، کســی بدون روسری وارد شده و 
عکس و فیلمش منتشر شــود، وزارت دفاع و 
شهرداری، جریمه ســنگین پرداخت خواهند 

کرد و فروشگاه هایشان پلمپ خواهد شد؟«

اما پرســش مهمتر این است که حمله به 
اســتارت آپ ها در سال مهارتورم و رشد تولید 
که پیشتر، در قالب شب نامه ها و مستندهای 
ویدئویی از ســوی رســانه های خاص داخلی 
و بعدتر در رســانه های تندروی فارســی زبان 
خارجــی شــکل گرفته، چه هدفــی را دنبال 

می کند؟
چرا تندروهای داخلی با هدف حذف رقیب 
تجاری در بخش خصوصی و به بهانه حجاب و 
تندروهای خارجی با هدف نابودی اقتصاد ایران 

به دنبال دلسرد کردن و ناامیدی جوانان فعال 
و کارآفرینان هستند و آیا اینگونه کنشگری ها، 

اهداف انتخاباتی را هم دنبال می کند؟
اینها سوالاتی است که به نظر می رسد برخی 
با نفوذ در لایه های پنهان نهادهای تصمیم ساز، 
به دنبال منحرف کردن مســیر کشور از ریل 
اصلی تعیین شده از سوی رهبرانقلاب بر مدار 
اولویت اقتصاد در سال جاری هستند. انقلابی 
نماهایی که منافع اقتصادی خود را زیر پوست 

پروژه حجاب دنبال می کنند.

فرضیه تسویه حساب برخی افراد چقدر جدی است؟

حملهحامیانحجاببه»استارتآپها«

غلامرضا نوری قزلجه، نماینده مردم بستان آباد در مجلس 
گفت: مشــکلات پیش آمده را از دو منظر می توان در نظر 
گرفت، اولین مورد اینکه متأسفانه اخلاق در کشور ما بسیار 
تضعیف شده و این پدیده در بدنه حاکمیت بسیار پررنگ تر 
تضعیف می شــود. نکته دیگر که سیاسی محسوب می شود 
این اســت که در هر صورت یکــی از تبعات انحصارگری و 
خالص سازی این اســت که نتوانند هیچ صدای مخالفی را 
تحمل کنند و در نتیجه هر صدای مخالف ناخوشایند است 
و باید قطع شود. نکته قابل توجه این است که خالص سازی 

با جایگاه مجلس ســازگار نیست، به این معنی که مجلس 
محل صداهای مختلف، اندیشه های مختلف، بحث و گفت 
وگوهای عقلانی اســت اما متأســفانه جریان موســوم به 

خالص سازی حتی این اندک ها را هم در نظر نمی گیرند.
نوری قزلجه در توضیح جریان خالص سازی و رابطه آن 
با جبهه پایداری تصریح کرد: بنده جریان خالص ســازی را 
به جایی وصل نمی کنم. پایداری ها در جایگاهی نیســتند 
که به آنها پرداخته شــود اما در مجموع تفکری که جریان 

خالص سازی را طراحی می کند عددی در کشور است.

این نماینده مجلس در بخش دیگری از این گفت وگو با 
اشاره به عملکرد دولت سیزدهم در آستانه ورود به سومین 
ســال ریاست جمهوری اظهار کرد: بنده مشاهده نکردم که 
رئیســی به شــعارهایی که در انتخابات ریاست جمهوری 
می داد عمل کرده باشــد و نمی توانم بشمارم که فلان وعده 
انتخاباتی را عملیاتی کرده اســت. به عبارت دیگر می توان 
گفت که متأسفانه تقریباً در هیچ حوزه ای وعده های رئیسی 
محقق نشــده و عملکرد دولت سیزدهم قابل قبول نیست 
بنــده این اظهارات را بــا ناراحتی درونی بیــان می کنم و 

می گویم.
او ادامه داد: ای کاش می توانستیم بگوییم دولت در این 
چند بخش به خوبی عمل کرده و انشاالله در بخش های دیگر 
هم به همین صورت عمل می کند اما به هر حوزه ای که نگاه 
و توجه می کنیم موفقیتی مشــاهده نمی شود، انشاالله خود 
دولتی ها توضیح بدهند شاید ما موردی را فراموش کردیم. 
البته بعد از توضیحات دولتی ها در مورد موفقیت های دولت 
ما و مردم هم قضاوت کنیم کجا پیشرفت کردیم؟ در مهار 
تورم پیشــرفت کردیم؟ در کنترل نرخ ارز موفق بودیم؟ در 
حوزه تنظیم روابط خارجی، احیای برجام و گفت وگوهای 
بین المللــی موفق بودیــم؟ در مبادلات بانکی توانســتیم 
پیشــرفت کنیم؟ در بحث مسکن آنچه که وعده داده شده 
بود موفقیت بدســت آوردند، حال کشــاورزان، کارگران و 

کارمندان بهتر شده؟ سرمایه گذاری در حوزه های نفت و گاز 
و میادین مشترک صورت گرفته است؟

نوری قزلجه با تأکید بر پاســخگویی دولت خاطرنشان 
کــرد: بنده نشــانی از موفقیت در موارد مذکور مشــاهده 
نمی کنم امیدوارم دولت توضیحاتی ارائه بدهد. دولت بگوید 
در حــوزه فرهنگ و مخصوصاً حجاب به خوبی عمل کرده؟ 
در هر صورت دولت یک جایی را نشــان بدهد، بگوید بهتر 
شده و ما هم آنها را تشویق کنیم و بگوییم خدا را شکر. اگر 
موفقیتی در عملکرد دولت مشاهده شود مطمئناً بنده هم 
از تریبون مجلس تشــکر می کنم و می گویم دولت این کار 

خوب را انجام داده است.
این نماینده مجلس شــورای اســلامی درباره اینکه در 
شرایط فعلی اقتصادی تا چه اندازه ضروری است که لایحه 
حجاب با دو فوریت به مجلس ارائه شــود، یادآور شــد: اگر 
حجاب را به عنوان امری شــرعی تلقی کنیم، این موردی 
است که برای همه مسلمانان واجب است اما اینکه در مورد 
حجاب قانــون بگذاریم و قانون گــذاری در مورد آن جای 
بقیه قانون گذاری ها را گرفتــه، جای بحث دارد. نکته مهم 
این اســت که حجاب باید در کشور وجود داشته باشد  اما 
راهش دادن لایحه نیســت چرا که نتیجه آن معطل کردن 
امور اقتصادی می شــود. مشکلات اقتصاد و معیشتی ریشه 
بحران های فرهنگی هستند که امروز با آنها درگیر هستیم.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکــه احتمال افزایش قیمت بنزیــن وجود دارد، 
گفت: هر روز آزمون و خطــا می کنیم و مردم گویی موش 
آزمایشــگاهی شده اند؛ یک روز در بحث خودرو و روز دیگر 
در بحث ســوخت و کالاهای اساسی تصمیمات متفاوتی را 
شاهد هســتیم. انتقاد هم که می کنیم، می گویند شما ضد 

انقلاب شده اید.
مصطفی رضا حســینی قطب آبادی در رابطه با تناسب 
حقوق و دستمزدها با تورم کشور، گفت: تبعیضی در جامعه 
وجود دارد که زیبنده نظام جمهوری اســلامی نیســت و 
بدترین وجه این تبعیض را در دولتی شاهد هستیم که خود 
را حامی محرومان و انقلابی تر از بقیه و همه دولت های دیگر 
می داند. بنابرایــن از این بابت ما هیچ همخوانی را در حوزه 
تورم و حقوق و دســتمزد ها نمی بینیم.از سوی دیگر ما در 
کشــور شاهد صدها نوع حقوق، دستمزد و مزایا هستیم، به 
این گونه که از یک دستگاه به دستگاه دیگر و از یک شرکت 
به شرکت دیگر حتی در داخل مجموعه 7 الی 10 حقوق و 
مزایا از جمله؛ شرکتی، قراردادی، پیمانی ، استخدام رسمی 
و کارگری و کارمندی و … وجود دارد که باعث شده فاصله 
طبقاتی و رقابت و چشــم و هم چشمی خانواده ها نسبت به 

یکدیگر هر روز ییشتر شود.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: بنابراین 
تصور من این اســت کــه برخی در دولت یــا نمی خواهند 

یا نمی توانند این مشــکلات را از بیــن ببرند؛ اگر در دولت 
نمی توانند کاری انجام دهد، بهتر اســت شــجاعت داشته 
باشــند و شــفاف بگویند. مگر نمی گویند که حفظ نظام از 
اوجب واجبات اســت پس برای چه اصرار بر ماندن دارند؟ 
آنها توانایی اداره کشور را ندارند و هر روز مردم را نسبت به 
اسلام، جمهوری اسلامی و انقلاب و ارزش ها بدبین می کنند. 
تصور من این اســت که بهترین راه این اســت که کسانی 
در دولت برای اولین بار شــجاعت نشان داده و اعلام کنند 
توانایــی اداره را ندارند که در این صورت این شــجاعت در 
تاریخ ثبت و مردم هم نســبت به جمهوری اسلامی و نظام 
خوش بین خواهند شد. وی تصریح کرد: اگر در دولت های 
قبلی قیمت مرغ 100 هزارتومان می شد و یا قیمت خودرو 
چندین برابر افزایش پیدا می کرد، حتما روســای دولت را از 
دروازه ها آویزان می کردند؛ اگر در دولت های قبلی وضعیت 
اقتصادی و رفاهی مردم به این شــکل شده بود که مردم به 
نان شب محتاج می شدند حتما روسای جمهور را از تریبون 
نماز جمعه و صدا و سیما مورد هزاران توهین و تهمت قرار 
می دادند؛ اما در حال حاضر شاهد هستیم صدای آقایان در 
نمی آید؛ پس کســانی که رگ گردنشان به خاطر مشکلات 
مردم بیرون می زد، الان کجا هستند؟ این دسته از افراد فقط 
به اختلافات دامن زدند و باعث شــدند مردم دچار تنگنای 
اقتصادی شــوند درحالی که خودشان بارها در تریبون های 
مختلف می گفتند که اگر فقر از یک در وارد شــود ایمان از 

در دیگر خارج می شــود؛ حال ما نمی دانیم تناسب این ها را 
باید چگونه پیدا کنیم؟ حسینی قطب آبادی با تاکید بر اینکه 
ما نماینده ها طبق قانون اساســی باید اجازه پیگیری کردن 
حقوق مردم را داشته باشیم، گفت: دست و پای نمایندگان را 
بسته اند و نمی توانیم حرف بزنیم و در حقیقت به نماینده ها 
می گوینــد حرف نزنید؛ اما اگر ما بــه عنوان نماینده مردم، 
مطالبات آنها را پیگیری نکنیم، صدای اعتراض مردم قطعا 
بلند خواهد شد؛ من بسیاری در دولت را ناتوان در اداره امور 
کشــور می دانم و این تبعیض ها باید برداشته شود چرا که 
زیبنده مردم ما نیست و فاصله طبقاتی بسیار زیادی داریم 
که این موضوع می تواند در آینده مشــکلات زیادی را ایجاد 
کند. وی در رابطه به عملکرد اقتصادی، گفت: من بارها اعلام 
کرده ام، معمولا وقتی یک رئیس یا پادشاهی ضعیف است، 
سعی می کند مشاورینش از خودش ضعیف  تر باشد زیرا اگر از 
او قوی تر باشند طبیعی است که از او انتقاد می کنند؛ بنابراین 
تیمی که انتخاب شــده توانایی لازم را ندارد؛ در حوزه های 
مهم اقتصادی کشور مثل بحث ارز نمی دانند چه تصمیمی 
باید بگیرند که باعث شده هر روز در بحث اقتصادی نوسان 
داشــته باشیم؛ هر روز آزمون و خطا می کنیم و گویی مردم 
موش آزمایشگاهی شده اند؛ یک روز در بحث خودرو و روز 
دیگر در بحث سوخت و کالاهای اساسی تصمیمات متفاوتی 
را شاهد هستیم. انتقاد هم که می کنیم، می گویند شما ضد 
انقلاب شده اید. حسینی قطب آبادی با تاکید بر اینکه پروژه 

نفوذ را نباید دســت کم گرفت، اظهار کرد: من احســاس 
می کنم این پروژه تا اعماق بخش هایی در دولت نفوذ کرده و 
با کارهایی که انجام می دهند در زمین دشمن بازی می کنند 
و قصد تخریب نظام و ارزش ها و دلسرد کردن مردم را دارند 
که ابتدا باید این ها را محاکمه کرد. ما دشمن بیرونی نداریم 
و دشمن بیرونی زمانی شکل می گیرد که در داخل افرادی 
را داشــته باشیم که ظاهر ســازی کرده و خون مردم را در 
شیشه کرده اند که اگر ما جلوی این افراد را بگیریم طبیعی 
است که دشمن بیرونی هم در کار نخواهد بود. وی در پایان 
با اشاره به احتمال افزایش قیمت بنزین، اظهار داشت: تصور 
من این است که این کار را انجام می دهند و آزمون و خطاها 
برای این بوده که جامعه را آماده کنند تا قیمت ســوخت را 
افزایش دهند چون همانطور که در گذشــته شاهد بودیم، 
در این شــرایط، ارزیابی در جامعه انجام می دهند تا بتوانند 
سیاست های خود را اعمال کنند؛ بنابراین تصور من این است 

که احتمال افزایش قیمت بنزین وجود دارد.

نماینده مردم بستان آباد در مجلس:

وعده های رئیسی محقق نشده است

عضو کمیسیون صنایع مجلس:

 احتمال افزایش قیمت بنزین وجود دارد

۲ تقریظ رهبر انقلاب بر کتاب های شهید مدافع حرم
پاسداشــت  »پانزدهمین 
ادبیــات جهــاد و مقاومت« 
همــراه با انتشــار تقریظهای 
حضــرت آیــت الله خامنه ای 
تو  »اســم  کتاب هــای  بــر 
مصطفاست« و »ســرباز روز 
نهم« در اولیــن رویداد ملی 
تکریم فعالان مساجد سراسر 
کشــور باعنوان »مثل مصطفی« توسط مؤسســه ی پژوهشی- فرهنگی انقلاب 
اسلامی و سازمان بسیج مستضعفین برگزار خواهد شد. کتاب »سرباز روز نهم« 
روایتی از زندگی و زمانه شهید مصطفی صدرزاده در ۶۳۲ صفحه است که توسط 
انتشــارات راه یار منتشر شده و »اســم تو مصطفاست« زندگی نامه داستانی این 
شــهید مدافع حرم به روایت همسر شهید می باشد که به قلم خانم راضیه تجار 
نوشــته و توسط انتشارات روایت فتح در ۲7۲ صفحه منتشر شده است. مراسم 
انتشــار تقریظ رهبر انقلاب بــر این دو کتاب که ۳0 مردادمــاه همزمان با روز 
جهانی مســجد و اولین رویداد تکریم فعالان مســاجد سراسر کشور در مسجد 
مقدس جمکران برگزار می شود، بصورت زنده از رسانه KHAMENEI.IR و 
شبکه های سیما پخش خواهد شد. شایان ذکر است رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در بیانات ســی و چهارمین سالگرد ارتحال حضرت امام خمینی )ره(، مساجد و 
هیئات سراسر کشور را از جمله هزاران هسته مقاومت دانستند و برخاستن یک 
جوان نورانی و شــخصیت منور مانند شــهید صدرزاده از یک روستا در اطراف 
شهریار را امیدآفرین خوانده و فرمودند: ما از این مصطفی های صدرزاده درسراسر 
کشــور بســیار داریم و اینها همه امید بخش اســت. پیش از این دفتر حفظ و 
نشــر آثار رهبر معظم انقلاب اســلامی در برنامه های جداگانه ای از نویسندگان 
و راویان کتاب های جهاد و شــهادت ازجمله »نورالدین پســر ایران«، »پایی که 
جا ماند«، »لشــکر خوبان«، »من زنده ام«، »آن بیست وسه نفر«، »وقتی مهتاب 
گم شد، گلستان یازدهم، دختر شــینا، آب هرگز نمی میرد«، »فرنگیس«، »در 
کمین گل ســرخ«، »مربع های قرمز«، »عصرهای کریسکان«، »تنها گریه کن«، 
»حوض خون« ، »مهاجر سرزمین آفتاب« و »خاتون و قوماندان« تقدیر نموده و 
یادداشت ها و تقریظ های رهبر انقلاب اسلامی بر این کتاب ها را منتشر کرده بود.

بازدید ۸۰ خبرنگار و عکاس از زندان رجایی شهر 
عــکاس  و  خبرنــگار   80
رســانه های داخلی و خارجی 
از زندان تعطیل شــده رجایی 
شهر بازدید کردند صبح امروز 
شــنبه ۲1 مرداد مــاه؛ تعداد 
زیادی از خبرنگاران و عکاسان 
رسانه های داخلی و خارجی از 
بخش های مختلف زندان تعطیل شده رجایی شهر بازدید کردند. در این بازدید ۶0 
خبرنگار رسانه های مکتوب و تصویری داخلی و خارجی و همچنین ۲0 عکاس از 
رســانه های مختلف حضور داشتند. 1۳ مرداد ماه بود که پس از دستور رئیس قوه 
قضائیه مبنی بر انتقال زندان رجائی شهر، با توجه به انجام مقدمات از سوی سازمان 
زندان های کشــور و هماهنگی های صورت گرفته در این اســتان، همه زندانیان 
ندامتگاه رجائی شــهر به ندامتگاه قزلحصار منتقل شدند و این زندان تعطیل شد. 
گفتنی است، 17 فروردین ماه سال جاری در جریان سفر استانی رئیس قوه قضائیه 
به استان البرز موضوع ساماندهی زندان های مستقر در استان البرز یکی از مصوبات 
این سفر بود. حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای در جلسه شورای اداری 
اســتان البرز با بیان اینکه زندان رجایی شهر که در داخل شهر کرج است باید هر 
چه زودتر به خارج شهر منتقل شود و محل فعلی آن، از وضعیت زندان بودن خارج 

گردد و اقدامات متعاقب بعدی در قبال آن صورت گیرد. 

نوروزی: 
نهادهای روزنامه نگاری و وکالت بیش از سایر حرفه ها 

تحت فشار قرار دارند
کامبیــز نوروزی در نشســتی در کانون وکلا گفت: وکالــت و ر وزنامه نگاری 
مشــترکاتی دارند. هر دو مطلق و غیرمشروط هستند. روزنامه نگاری مجری یک 
حق مطلق و مشروع است و روزنامه نگاری که بخواهد حرفش را بزند دارای این دو 
حق است. این حقوقدان بیان کرد: کسی به وکیلی حق ندارد بگوید از فلان متهم 
دفاع نکند، این درســت نیست اما در ایران طبق ماده ۴8 این اتفاق افتاده است 
و هر وکیلی نمی تواند از متهمان امنیتی دفاع کند. وی افزود: نهادهای صنفی و 
حرفه ای روزنامه نگاری و وکالت بسیار بسیار بیش از سایر حرفه ها تحت فشار قرار 
دارند. حتما می دانید بزر گ ترین انجمن روزنامه نگاری ایران در ســال 88 توسط 
یک قاضی بســته شد این شــیوه برخورد که با نهادهای وکالت و روزنامه نگاران 
شــده است با هیچ جا نشده است حتی انتخابات اتاق بازرگانی که این روزها در 

جریان بود.
نوروزی عنوان کرد: حال روزنامه نگاران جایی از خودشــان می گویند اما نهاد 
وکالــت از قضیه قصور دارد، هم از خودش نمی گوید هم در مســائل اجتماعی 

غایب هستند.
این حقوقدان ادامه داد: امروز صبح دیدم کانون معماران یک بیانیه دادند که 
قانون توسعه برنامه را نقد کردند، کانون وکلا اینجا کجاست؟ کجا دیدید کانون 
وکلا درباره زندگی مردم و بدبختی های آنان حرفی زده باشــد؟ چرا امروز درباره 
انتخابات اتاق بازرگانی حرف هســت، اما درباره کانون وکلا نیست؟ چون مردم 
نمی شناسند، این چه معنی دارد؟ وی تاکید کرد: مشخص است که کسی نیست 
که بگوید روزنامه نگاران به نهاد کانون توجه کنند، این نهاد مجری حق دفاع است 
و باید از هر طریقی وارد افکار عمومی شــود. دو نفر را مســئول هیأت تحقیق و 

تفحص کردند که حقوقی نیستند و این خوب نیست.

همتی: 
طی ۲سال از ۷۲ میلیارد دلار درآمد نفتی 

محروم شده ایم!
الان باید خوشحال باشیم که با مجوز آمریکا از منابع خود برای غذا و دارو 

استفاده خواهیم کرد؟
همتــی، رئیس کل پیشــین بانک مرکــزی در ایکس )توییتر( نوشــت: 
می گوینــد:  ۶ میلیــارد دلار را »بدون برجام و بــدون FATF« آزاد کردیم. 
 الان باید خوشــحال باشــیم که با مجوز آمریکا از منابع خود برای غذا و دارو 
اســتفاده خواهیم کرد؟  این نوعی خنثی سازی تحریم هاست؟ چرا نمی گویید؛ 
 طی۲ســال، هر۲مــاه، از ۶ میلیارد و جمعاً از 7۲ میلیــارد دلار درآمد نفتی 

محروم شده ایم!

رهبری

عدلیه

رویداد

سوشیال

هادی طحان نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای 
نگهبان درباره شــرایط تحقق ۴ مؤلفه »مشارکت، امنیت، 
ســلامت و رقابت انتخابات« که از سوی رهبرانقلاب تاکید 
شــده است، گفت: مسائل مختلفی از جمله بحث معیشتی 
مردم در این موضوعات اثرگذار و دخیل است که باید مورد 
توجه دست اندرکاران و مسئولان باشــد. برای مثال، برای 
بحث های اقتصادی و معیشــتی مــردم هم باید تمهیداتی 
اندیشیده شود. وعده هایی که مسئولان می دهند و بر اساس 
آن رأی می گیرند، مورد توجه مردم اســت و آنان را ترغیب 

می کند که پای صندوق های رأی بیایند و نقش ایفا کنند.
طحان نظیف انتقادهای سیاسی به اصلاح قانون انتخابات 
توســط مجلس را رد می کند و آن را تنها یک به روزرسانی 

می داند.
سخنگوی شورای نگهبان در این زمینه توضیح داد: بنده 
اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی را به روزرسانی 
این قانون متناسب با شــرایط و اقتضائاتی که با آن مواجه 
هســتیم، می دانم. شــاید بتوان گفت که در اصلاح قانون 
انتخابات مجلس فقط مرحله پیش ثبت نام از ابتکارات این 

قانون باشد و مابقی آن به روزرسانی قانون است.

این عضو حقوقدان شــورای نگهبــان همچنین درباره 
وظیفه جدید شــورا که قانون مجلس بر عهده آن گذاشته، 
مبنــی بر اعلام کتبی دلایــل رد صلاحیت ها به نامزدهای 
انتخاباتی می گوید: در این اصلاحیه خیلی شفاف تر نسبت 
به این موضوعات ورود شــده است. در ماده ۳0 این مصوبه 
به صورت شــفاف آمده است که حق دانستن دلایل و ارائه 
دفاعیات و توضیحات داوطلب در مراحل بررسی لازم است 

لحاظ شود.
نکتــه مهــم در صحبت های طحان نظیــف، مربوط به 
بررسی صلاحیت داوطلبان است. او می گوید که صلاحیت 
همه داوطلبان چه کسانیکه قبلًا تائید صلاحیت شدند و چه 

کسانیکه قبلًا رد صلاحیت شدند بررسی می شود. 
او می گوید: ممکن است فردی ردصلاحیت شده باشد و 

یک بار دیگر تأییدصلاحیت شود و برعکس.
البتــه طحان نظیف این توضیــح را هم می دهد که: در 
قانون جدید عنوان ردصلاحیت حذف شــده است، ما الان 
با ســه عنوان تأییدصلاحیت، عــدم تأییدصلاحیت و عدم 
احراز مواجه هستیم و این هم یکی از اصلاحات جزئی قانون 

انتخابات مجلس شورای اسلامی است.

سردار محمد پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه با اشاره 
به امنیت مراسم عزاداری امسال در سیستان و بلوچستان، 
گفت: تامین امنیت عزاداری دســته های مختلف برای ایام 
تاسوعا و عاشورای حسینی)ع( از فعالیت های نیروی زمینی 
سپاه در سیستان و بلوچســتان است. این اقدامات بخشی 
از فعالیت های نیروی زمینی ســپاه در حوزه ایجاد امنیت 
پایدار هســتند. وی افزود: البته برای برقراری این امنیت، 
حلقه های مختلف امنیتی را ایجاد کردیم تا عملیات انتحاری 
صورت نگیرد و این در حالی است که سال های قبل شاهد 
بودیم در تاسوعا عملیات انتحاری صورت گرفته بود. فرمانده 
نیروی زمینی سپاه عنوان کرد: هنگامی که امنیت در یک 
جغرافیای بسیار وسیع در جنوب شرق کشور فراهم می شود 
که هیچ مانعی برای عزاداری مردم نداریم، یک رخداد بسیار 
مهم در حوزه تأمین محســوب می شود که توسط نیروهای 
فداکار و مخلص انجام گرفته است. وی با بیان اینکه هنگامی 
که شــب عاشورای امســال از یکی از یگان های مستقر در 
سیستان و بلوچســتان بازدید می کردم، برخی از نیروها به 
علت حجم بالای فعالیت جهــت تأمین امنیت آن منطقه 
ســه روز نخوابیده بودند. ســردار پاکپور ادامه داد: نیروی 

زمینی ســپاه، عرصه مجاهدت ها و ایثارهای خاموش است. 
منطقه وسیعی از شمال غرب کشور را در سه یا چهار سال 
عملیات انجام دادیم تا آن منطقه را از چنگال تروریست ها 
آزاد کنیم و این تروریست ها به اقلیم شمال عراق گریختند.  
فرمانده نیروی زمینی سپاه گفت: نگاه ما در منطقه جنوب 
شرق صرفا معطوف به فعالیت های امنیتی نیست بلکه نگاه 
ما تامین امنیت پایدار توســط مردم منطقه بوده و هست.  
وی ادامه داد: ما تاکنون نتوانســته ایم بسیاری از اقداماتی 
که تاکنون انجام شده را به خوبی انعکاس بدهیم در حالی 
که یک ســلاح را می توانیم به نحو احسن رسانه ای کنیم. 
اما، رسانه  ها باید به ســایر فعالیت های نیروی زمینی سپاه 
نیز توجه داشــته باشند. سردار شریف: نیروی زمینی سپاه 
همواره چند گام جلوتر از طراحــان ایجاد ناامنی در ایران 
است. سردار رمضان شریف معاون روابط عمومی کل سپاه 
اظهار داشــت: کارکرد نزســا تاثیر لحظه ای و آنی ندارد به 
عبارت دیگر اگر برخی مباحث از وضعیت محرمانگی خارج 
شود، مردم از پیش بینی ها و کارهای اطلاعاتی که این نیرو 
داشته و باعث شــده تا امنیت در مرزهای کشورمان برقرار 

شود، بیشتر مطلع می شوند.

طحان نظیف خبر داد 
اعلام نتیجه صلاحیت ها تحت ۳ عنوان به نامزدهای مجلس

سردار پاکپور اعلام کرد

نگاه سپاه به تامین امنیت توسط مردم در جنوب شرق کشور

حسینی:
لایحه مبارزه با قاچاق کالا و ارز تقدیم مجلس شد

سیدمحمد حسینی معاون پارلمانی رئیس جمهور درباره اهمیت و ضرورت 
ایــن لایحه اظهار کــرد: با عنایت به تاثیر برگشــت ارز حاصل از صادرات در 
تنظیم بازار کشــور و تامین ارز مورد نیاز برای واردات و با توجه به اینکه در 
تبصــره )۶( بند )ح( ماده ) ۲( مکــرر قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز مصوب 
1۳۹۲ با اصلاحات بعدی آن، مجوز قانونی برای تعیین موارد مشمول تنبیهات 
و محدودیت هــای بانکی و تجاری در قبال اســتنکاف از فروش ارز حاصل از 
صادرات کالا به بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران یا سایر اشخاص وجود 

ندارد، لایحه یاد شده تقدیم مجلس شد.
معــاون رئیس جمهور در امور مجلس خاطرنشــان کرد: یکی از روش های 
موثر بر بازگشــت ارز حاصــل از صادرات، اســتفاده از ابزارهــای تنبیهی و 
تشــویقی اســت ولی نظر به ایراد هیات بررســی و تطبیق مصوبات دولت و 
اصلاحیــه مــورخ 1۴01/11/۲۳ آییــن نامــه اجرایی تبصــره) ۶( بند )ح( 
مــاده)۲( مکرر قانون مبارزه بــا قاچاق کالا و ارز،  اختیــار اعمال محدودیت 
بــرای صادرکننــدگان از کارگــروه بازگشــت ارز حاصل از صادرات ســلب 
 گردیــده و بازگشــت ارز حاصــل از صــادرات امکان پذیــر نخواهــد بود، 

بنابراین تصویب این لایحه ضروری به نظر می رسد.

دولت


